

International Perspectives 國際視野

The Qualifications Framework (QF) Secretariat has been actively establishing network with QF authorities of other places to facilitate qualifications recognition, support mobility of learners and labour, and enhance opportunities for future cooperation between Hong Kong and other places.

資歷架構秘書處一直積極與其他地區的資歷架構當局建立聯繫，推動資歷認可，以便進修人士和勞動人口流動，以及促進香港與其他地區日後的合作機會。

Overseas Collaboration 海外合作

Scottish Credit and Qualifications Framework Partnership (SCQFP) 蘇格蘭資歷架構當局

In March 2012, the Education Bureau (EDB) and the SCQFP signed a Memorandum of Understanding (MoU) to establish and strengthen collaboration in the context of QF development. This is the first MoU signed by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) with overseas jurisdictions on the development of HKQF.



A QF Conference with the theme of "Global Mobility - Making It Happen" jointly hosted by the EDB and the SCQFP was held in March 2013. Besides, a project on referencing between the HKQF and the Scottish Credit Qualifications Framework commenced in 2016 to establish the level-to-level correspondence between the two frameworks. It was completed in 2017.



2012年3月，教育局與蘇格蘭資歷架構當局簽署諒解備忘錄，以建立及增強雙方在發展資歷架構方面的合作。這是香港特別行政區(香港特區)政府與外地就發展香港資歷架構所簽訂的首份諒解備忘錄。

教育局與蘇格蘭資歷架構當局於2013年3月聯合舉辦以「讓人才全球流動」為主題的資歷架構會議。此外，雙方於2016年開展兩地資歷架構參照研究，以建立兩地資歷架構的級別對應關係，有關研究於2017年完成。

New Zealand Qualifications Authority (NZQA) 新西蘭資歷架構當局

In March 2014, the EDB signed a cooperation arrangement with the NZQA to enhance collaboration and communication in QF. It is a milestone for the development of HKQF as it is the first of its kind signed by the Government of the HKSAR with jurisdiction in the Asia Pacific region.



A project on referencing between the HKQF and the New Zealand QF commenced in 2016 to facilitate mutual understanding and comparison of qualifications. The project was completed in 2018.



2014年3月，教育局與新西蘭資歷架構當局簽署了合作安排，見證了雙方進一步加強發展資歷架構之合作及聯繫。這是香港特區政府與亞太地區首份有關資歷架構的合作安排，是香港資歷架構發展的一個重要里程碑。

為促進對兩地資歷的了解與相互比較，雙方於2016年合作開展兩地資歷級別水平的參照研究，而有關研究已於2018年完成。

European Commission (EC) 歐洲聯盟委員會(歐盟)

In November 2014, the EDB and the EC undertook the Comparability Study of the HKQF and the European Qualifications Framework for lifelong learning (EQF) to establish the comparability of levels of qualifications between the HKQF and the EQF. A QF International Conference with the theme of "Qualifications Across Boundaries: Perspectives of HKQF and EQF" was hosted by the EDB in the same year to signify the commencement of Hong Kong's collaboration with the EC on the Study.

Upon completion of the Study, the report was promulgated in the official portals of the EDB and the EC in 2016. It is expected that the findings will facilitate mutual understanding of qualifications between Hong Kong and European countries whose national qualifications frameworks are referenced to the EQF.



2014年11月，教育局與歐盟合作，開展香港資歷架構與歐洲資歷架構的比較研究項目，以建立兩地資歷架構的級別對應關係。教育局於同年舉辦以「資歷跨邊界：香港資歷架構與歐洲資歷架構之透視」為主題的資歷架構國際會議，以標誌著香港與歐盟就有關研究項目的合作展開。



研究項目於2016年完成，其報告亦於香港與歐盟的官方網站發布。預期研究結果有助促進相互了解香港及已連繫至歐洲資歷架構的歐洲各國資歷。



Quality and Qualifications Ireland (QQI) 愛爾蘭質素及資歷評審當局

In September 2016, the EDB and the QQI signed a Memorandum of Understanding for the purpose of strengthening collaboration in the development of their qualifications frameworks, promoting mutual recognition of qualifications and facilitating the mobility of learners and employees between Hong Kong and Ireland. With joint efforts of both sides, a user guide was published in 2016 to enhance understanding and recognition of qualifications under the HKQF and the National Framework of Qualifications for Ireland.



2016年9月，教育局與愛爾蘭質素及資歷評審當局簽署諒解備忘錄，旨在加強雙方在發展資歷架構方面的合作，並促進資歷互認，以及兩地進修人士和僱員的流動。雙方於2016年合作出版應用指引，希望藉此提高雙方資歷架構認可資歷的了解和認知度。

International Networking
國際交流

Asia Pacific 亞太區

6.2013
ASEAN International Conference on Education
Bangkok, Thailand

10.2013
Visit to New Zealand Qualifications Authority
Wellington, New Zealand

3.2014
4th Meeting of Task Force on ASEAN Qualifications Reference Framework
Yangon, Myanmar

6.2015
TPQI Workshop on Developing Competency Standards and Building Competency-Based Education
Bangkok, Thailand

2.2016
UNESCO-ERI Net Annual Meeting
Tokyo, Japan

5.2016
SHARE National Workshop
Kuala Lumpur, Malaysia

11.2015
ASEAN Young QA Officers Forum
Putrajaya, Malaysia

8.2017
TPQI Conference on Recognition of Prior Learning
Bangkok, Thailand

9.2013
TPQI Workshop and Meeting with Office of Education Commission
Bangkok, Thailand

4.2014
TPQI Conference on Quality Assurance
Bangkok, Thailand

7.2015
Expert Meeting on Developing Regional Guidelines for NQF in Asia and the Pacific
Bangkok, Thailand

11.2017
Global HR-EAP Workshop
Seoul, Korea

Mainland China 中國內地

2011
Conference on Integrated Approach to Skills
Shanghai, China

2012
第十三屆海峽兩岸繼續教育論壇 • 中國西安

2016
China International Distance Education Conference
Beijing, China

2016
2016 中國國際遠程教育大會
開幕式
CIDEFC 2016

2016
餐飲業訪委會到訪廣東省職業技能鑑定指導中心 • 中國廣州

2016
銀行業訪委會北京參觀訪問團 • 中國北京

2016
橫濱終身學習立交橋和學分銀行系統學術論壇 • 中國南京

2016
China International Forum on Cross-border Education
Haikou, China

2017
粵港在職與通學分銀行建設研討會 • 中國北京

2017
Regional Conference on Quality Assurance of Higher Education in Asia Pacific
Shenzhen, China

2017
International Conference on The New Frontiers of Teaching and Learning QA in Higher Education
Macau, China

2018
The European Qualifications Framework: Supporting Learning, Work and Cross Border Mobility
Brussels, Belgium

Europe 歐洲

2.2013
SCQF Conference on All Credit to Scotland
Glasgow, Scotland

10.2013
22nd Annual EFVET International Conference
Athens, Greece

10.2014
EQF Advisory Group Meeting
Brussels, Belgium

11.2015
Cedefop Conference on the Impact of Globalisation on VET
Thessaloniki, Greece

12.2015
EQF Advisory Group Meeting
Berlin, Germany

10.2017
26th Annual EFVET International Conference
Thessaloniki, Greece

2.2018
SCQF Conference: Linking the Learning Journey
Glasgow, Scotland

3.2018
The European Qualifications Framework: Supporting Learning, Work and Cross Border Mobility
Brussels, Belgium